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Plats och tid Äppelkriget, Kommunhuset i Tomelilla, den 17 april 2024, kl. 

08.30-09:45 
  
Beslutande   Per-Martin Svensson (M), ordförande 

Sara Anheden (S), 2:e vice ordförande 
Per Gustafsson (SD), 1:e vice ordförande 
Tobias Högborg (C) 
 

    
    
Övriga   
närvarande  Se nästa sida. 
   

  
 Utses att justera Sara Anheden (S)  
  
 Justerade paragrafer  §§ 73-86  
  
 Justeringens plats 
 och datum                   Digitalt via Netpublicator Sign den 19 april 2024   
  
 Underskrifter  
 Sekreterare   
  Anna Silver 
  
 Ordförande  
  Per-Martin Svensson (M) 
  
 Justerare  
  Sara Anheden (S)  

ANSLAG/BEVIS 

                Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom digitalt anslag på tomelilla.se. 

Organ Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    
Sammanträdesdatum 17 april 2024   
    
Datum då anslaget sätts upp 19 april 2024 

 
  

Datum då anslaget tas ned 15 maj 2024   
    
Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, Gustafs torg 16, Tomelilla   

  
 
 Underskrift  

 Anna Silver 
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Övriga närvarande under kommunstyrelsens arbetsutskott 
Britt-Marie McQueen, kommundirektör 
Johan Linander, kanslichef 
Anna Silver, nämndsekreterare 
Troed Troedsson, konsult inom organisationsutveckling 
Andreas Persson, kommunpolis 
Per Hansson, kommunpolis 
Louise Johansson, trygghetssamordnare 
Ellen Boije af Gennäs Erre, verksamhetsutvecklare 
Therese Bruhn, planarkitekt 
Henrik Lundblad, exploaterings- och näringslivschef 
 
Övriga närvarande under budgetberedningen 2024-04-17 
Britt-Marie McQueen, kommundirektör 
Johan Linander, kanslichef 
Anna Silver, nämndsekreterare 
Troed Troedsson, konsult inom organisationsutveckling 
Bo Herou (KD) 
Claes Mellin (MP) 
Linda Ekelund (V), ej under familjenämndens dragning 
Mariana Vikström, tf. ekonomichef via Microsoft Teams 
Adnan Elkaz, ekonomicontroller 
Göran Håkansson, ekonomicontroller 
 
Familjenämnden 2024-04-17, 10:30 – 11.30  
Ewa Carnbrand (M) ordförande 
Anders Throbäck (S) 1a vice ordförande 
Anna Sandegren (SD) 2a vice ordförande  
Camilla Andersson, socialchef via Microsoft Teams 
Agneta Gullstrand, skolchef 
 
Byggnadsnämnden 2024-04-17, 13:00 – 14:00  
Emil Ekstrand (M) ordförande 
Petra Blomgren (SD) 1a vice ordförande 
Roger Persson (S) 2a vice ordförande 
Ingegerd Persson, bygglovschef  
 
Vård- och omsorgsnämnden 2024-04-17, 14:30-15:30 
Ann-Marie Johansson (C) ordförande 
Ida Bornlykke (S) 1a vice ordförande 
Camilla Andersson, socialchef 
Patrik Sikt, omsorgschef 
 
Sydöstra Skånes överförmyndarnämnd 2024-04-17, 15:45-16:30 
Knut Sigander (M) ordförande 
Pälle Syrén Mandelkonvalj, överförmyndarchef 
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Övriga närvarande under budgetberedningen 2024-04-18 
Johan Linander, kanslichef 
Anna Silver, nämndsekreterare 
Troed Troedsson, konsult inom organisationsutveckling 
Bo Herou (KD) 
Claes Mellin (MP) 
Linda Ekelund (V), ej under familjenämndens dragning 
Mariana Vikström, tf. ekonomichef via Microsoft Teams 
Adnan Elkaz, ekonomicontroller 
Johanna Kandell, ekonomicontroller 
Stefan Persson, verksamhetsutvecklare 
Gustaf Wennerberg, Wingårdhs 
Joakim Lyth, Wingårdhs 
Jenny Grettve, When!When! 
 
Samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-18, 09:00-10:00 
Sander Djikstra (M) ordförande 
Tony Blomgren (SD) 1a vice ordförande 
Inger Åbonde (S) 2a vice ordförande 
Ulrika Ahrlin, samhällsbyggnadschef 
 
Kultur- och fritidsnämnden 2024-04-18, 10:30-11:30 
Gunvor Olsson (C) ordförande 
Kristin Skoog (S) 
Annica Sandegren (SD)  
Ulrika Ahrlin, samhällsbyggnadschef 

 
Ärenden vid dagens sammanträde med Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
§ 73 Dialoger och informationsärenden 2024 
§ 74 Informationsärende - Planeringsstrategi för Tomelilla kommun 
§ 75 Visionsmedel vårterminen 2024 
§ 76 Kommunfullmäktigemål 2025-2028 
§ 77 Årlig revision av systematiskt arbetsmiljöarbete i Tomelilla kommunförvaltning 2023 
§ 78 Uppdrag till Österlen VA vid framtagande av översiktsplan 
§ 79 Återrapport - Uppdrag utbyggnad avlopp i Svampaområdet 
§ 80 Tillköpsförfrågan Skånetrafiken 2025 
§ 81 Remiss av Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 2024-2028, TRV 

2024/21713 
§ 82 Yttrande gällande Trafikverkets inriktningsunderlag inför infrastrukturen för 

perioden 2026-2037 
§ 83 Särskild statistikverksamhet 
§ 84 Motion angående kommunens historia 
§ 85 Medborgarinitiativ - Hundrastgård med högre stängsel 
§ 86 Anmälningsärenden ksau den 17 april 2024 
_________ 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
17 april 2024 

 

 

Ksau § 73 Dnr KS 2024/3 

Dialoger och informationsärenden 2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Kommunpolis Per Hansson, områdespolis Andreas Persson och 
trygghetssamordnare Louise Johansson informerar om aktuella frågor.  

• Andreas Persson tillträder som tf. kommunpolis den 1 april. Per kommer att 
vara kommunpolis i Sjöbo året ut.  

• Få brott anmäls för tillfället. 

• Polisen håller omtankessamtal med ungdomar och familjer för att få bra 
samarbete med föräldrarna. 

 

Trygghetssamordnare Louise Johansson 

• Det har inkommit en del synpunkter i den digitala trygghetsvandringen på 
kommunens hemsida. Några synpunkter har lämnats vidare till 
kommunpolisen.  

 

Ellen Boije af Gennäs Erre 

• Ellen informerar om samtal med Skånetrafiken om utökad tågtrafik som ska 
börja gälla vid årsskiftet med halvtimmes trafik.  

 

Planarkitekt Terese Bruhn  

• Therese Bruhn presenterar förslag till planeringsstrategi för 2025 vilken utgår 
från översiktsplanen och VA-strategin för 2025. Planeringsstrategin ska 
underlätta i planering av nybyggnationer och planuppdrag för bostäder och 
gäller fram till att ny översiktsplan beslutats om. 

• Bostadsförsörjningsstrategin prognostiserar vilket behov av bostäder som 
kommer att finnas i kommunen med strategisk planering för utbyggnad av  
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Sammanträdesdatum 
17 april 2024 

 

 

§ 73 forts. 
 

bostäder i byarna och tätort. Strategin innehåller även förslag på riktlinjer för 
bebyggelse i kommunen som att det ska finnas boendealternativ för alla. 

 

Näringslivschef Henrik Lundblad 

• Henrik Lundblad informerar om årets visionsmedel som ska fördelas vilket 
görs via röstning mellan de tre utvalda av alla de som ansökt om medel.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott samt representanter för V, KD och MP deltar vid 
budgetberedningen för dialog kring budget 2025 med plan för 2026-2027. 

Kommunstyrelsen har skickat en budgetremiss till samtliga nämnder med ett antal 
frågeställningar och nämnderna har återkommit med budgetyttranden.  

 

Nämnderna har inför beredningen fått följande frågor att ta ställning till: 

• Beskriv eventuella förändringar i nämndens ansvarsområde 

• Beskriv de tre omvärldsförändringar 

• Beskriv nämnden tre främsta utmaningar på lång sikt 

• Beskriv nämndens tre främsta styrkor 

• Beskriv nämndens tre främsta förbättringsområden 

• Beskriv nämndens främsta resultat gentemot målgrupperna av tidigare års 
förbättrings, och utvecklingsarbete 

• Beskriv nämndens främsta resultat av tidigare års förbättringsarbete när det 
gäller att förenkla, förtydliga och utveckla interna arbetssätt och processer 

• Förslag på taxor- och avgifter samt investeringsbehov 

 

Familjenämnden – Ewa Carnbrand (M), Anders Throbäck (S), Anna Sandegren (SD), 
socialchef Camilla Andersson och skolchef Agneta Gullstrand 

Familjenämndens ordförande Ewa Carnbrand (M) föredrar nämndens 
budgetyttrande och uppger bland annat följande: 
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§ 73 forts. 
 

• Omvärldsförändringar som påverkar nämndens arbete är behov av 
digitalisering, förändringar i antal barn och unga i relation till verksamhetens 
kvalitet med minskat elevunderlag, konkurrensutsättning, beroende av statliga 
medel, kompetensförsörjning kan verka mot kvalitetsutveckling. 

• De långsiktiga utmaningarna är att Främja den psykiska och fysiska hälsan 
hos barn och unga, att förändra och förbättra synen på utbildning samt att 
Förbättra meritvärde tidiga år, höja måluppfyllelsen och öka närvaron i 
förskola och skola. 

• De kortsiktiga utmaningarna är brist på lokaler för verksamheterna, den nya 
socialtjänstlagen men behov av förändring i arbetssätt, att minska placeringar 
genom att ge rätt insatser åt familjerna, förbättra undervisningskvalitén samt 
att arbeta med hands-on satsningar i skolan för att möta utmaningarna som 
finns utanför själva undervisningen. 

• Nämndens förbättringsarbete består av att ge god utbildning samt att bidra 
till hög delaktighet i samhället så att invånarna upplever att de kan påverka sin 
vardag. 

 

Byggnadsnämnden – Emil Ekstrand (M), Petra Blomgren (SD), Roger Persson (S), 
bygglovschef Ingegerd Persson 

Byggnadsnämndens ordförande Emil Ekstrand (M) föredrar nämndens 
budgetyttrande och uppger bland annat följande: 

• Omvärldsförändringar som påverkar nämndens arbete är lägre ärendeingång 
kopplat till pågående lågkonjunktur som påverkar resultatet negativt samt det 
allmänna säkerhetsläget där digitala system kan vara sårbara för eventuella 
attacker vilket kan kräva utbyte av system. 

• De långsiktiga utmaningarna är svårigheten i att bedöma hur många 
bygglovsansökningar som kommer att lämnas in samt att hålla jämna steg 
med digitaliseringsarbetet. 

• De kortsiktiga utmaningarna är digitalisering av bygglovsarkivet, 
tillsynsskulden samt at hålla personalstyrkan stabil. 

• Nämndens förbättringsarbete består av att ge medarbetarna möjlighet till 
vidareutbildning i form av kurser, informationsträffar och studiebesök, 
utarbeta tydliga policydokument för likabehandling vid handläggning samt att 
utöka samverkan med övriga enheter på förvaltningen. 
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§ 73 forts. 

 

Vård och omsorgsnämnden – Ann-Marie Johansson (C), Ida Bornlykke (S), 
socialchef Camilla Andersson och omsorgschef Patrik Sikt 

Vård och omsorgsnämndens ordförande Ann-Marie Johansson (C) föredrar 
nämndens budgetyttrande och uppger bland annat följande: 

• Omvärldsförändringar som påverkar nämndens arbete är ökad andel äldre 
vilket ger ökade kostnader, behov av digitalisering, ökade volymer inom LSS 
som leder ökade kostnader för personal och lokaler. 

• De långsiktiga utmaningarna är kompetensförsörjning inom välfärdsyrken 
påverkas av ökad andel äldre där färre ska räcka till fler, arbetet med att 
utveckla god och nära vård, behov av lokaler inom äldreomsorg och LSS 
samt ökad psykisk ohälsa och ensamhet hos äldre. 

• De kortsiktiga utmaningarna är kostsamma lösningar för implementering och 
drift inom digitaliseringsarbetet, omställning till en mer förebyggande och 
lättillgänglig socialtjänst utifrån ny lagstiftning, ofrivillig ensamhet och psykisk 
ohälsa, samt ökad andel äldre invånare. 

• Nämndens förbättringsarbete består av att förbättra inom- och utomhusmiljö 
på särskilt boende för äldre, öka individers inflytande inom delar av LSS samt 
involvera brukaren mer och anpassa insatserna efter individuella behov. 

 

Sydöstra Skånes överförmyndarnämnd – Knut Sigander (M), Mats Persson (S) och 
överförmyndarchef Pälle Syrén Mandelkonvalj 

Sydöstra Skånes överförmyndarnämnds ordförande Knut Sigander (M) föredrar 
nämndens budgetyttrande och uppger bland annat följande: 

• Omvärldsförändringar som påverkar nämndens arbete är den demografiska 
förändringen med en åldrande befolkning som kan utmynna i fler ärenden 
hos överförmyndarnämnden med stora utmaningar i brist på ställföreträdare. 
Ökad psykisk ohälsa i samhället och ekonomisk nedgång kan utmynna i fler 
ärenden hos överförmyndarnämnden med samma effekt som ovan. Minskat 
samhällsengagemang i stort orsakar och kommer att fortsätta att orsaka 
svårigheter att rekrytera ställföreträdare.  

• De långsiktiga utmaningarna är rekryteringssvårigheter av ställföreträdare, 
ökad psykisk ohälsa. Situationen med fler ärenden ställer ytterligare krav på 
rekryteringsåtgärder för att möta ökad efterfrågan på ställföreträdare.  
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§ 73 forts. 
 

Verksamheten verkar under föråldrad lagstiftning och intresset för 
samhällsengagemang fortsätter att minska. 

• De kortsiktiga utmaningarna är rekryteringssvårigheter av ställföreträdare, 
befintliga digitala lösningar bedöms som otillräckliga för att möta framtiden. 
Försämrat ekonomiskt läge med negativ effekt på medborgarnas 
privatekonomi kan utmynna i fler ärenden hos överförmyndarnämnden. 

• Nämndens förbättringsarbete består av att tydliggöra vilka typer av ärenden 
som bör prioriteras för att stadigt kunna frigöra tid för utvecklingsarbete då 
det är en utmaning att prioritera strategiskt och utvecklande arbete under hög 
arbetsbelastning. 

 

Samhällsbyggnadsnämnden – Sander Dijkstra (M), Thony Blomgren (SD), Inger 
Åbonde (S) och samhällsbyggnadschef Ulrika Ahrlin 

Ordförande Sander Dijkstra (M) föredrar nämndens budgetyttrande och uppger 
bland annat följande: 

• Omvärldsförändringar som påverkar nämndens arbete är klimatförändringar 
med extremväder vilka kan ge behov av annat materialval och byggnadssätt 
än vi har idag. Minskad tillgång till vatten. Ny lagstiftning gällande hållbarhet 
kräver förändrade arbetssätt och stora investeringar. 

• De långsiktiga utmaningarna är att energianpassa verksamheterna efter 
lagkrav, då även livsmedelsproduktion. Bibehålla värdet på fastigheter, gator 
och gång- och cykelvägar samt allmänna ytor. Hantera extremväder, 
dagvatten, stormar. Ha en ökad beredskap och hålla en hög 
kompetensförsörjning 

• De kortsiktiga utmaningarna är osäkerhet kring energi och drivmedel, högs 
räntor, underhållsskuld, beredskap, hyresmodellen, samt behov av nya 
livsmedel. 

• Nämndens förbättringsarbete består av att återföra näring i jorden med 
biokol, möjligen producerad av egna kompostrester. Fler lokalproducenter av 
mat. Ställa om grönytor och energianpassa fastigheter. 

 

Kultur- och fritidsnämnden – Gunvor Olsson (C), Kristin Skoog (S), Annica 
Sandegren (SD) och samhällsbyggnadschef Ulrika Ahrlin 
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Ordförande Gunvor Olsson (C) föredrar nämndens budgetyttrande och uppger 
bland annat följande: 

• Omvärldsförändringar som påverkar nämndens arbete är demokratiska 
utmaningar som desinformation, försvagad tillit, utmaning av fri 
åsiktsbildning. Minskat intresse för ideellt arbete. Geopolitiska förändringar 
med kostnadsökningar som påverkar både familjers och verksamheters 
möjligheter, behov av prioriteringar av offentliga medel. 

• De långsiktiga utmaningarna är social hållbarhet med att bygga tillit för 
verksamheterna hos alla människor oavsett kulturell bakgrund. Engagemang i 
föreningslivet. Kompetensförsörjningen, isolering av sydöstra Skåne. 

• De kortsiktiga utmaningarna är kompetensförsörjningen, problematiskt med 
små tjänster. Anläggningar, det finns önskemål fler anläggningar för utökning 
av aktiviteter. Beroendet av statsbidrag för verksamheterna. Digitalisering och 
behov av kompetensveckling. Familjers ekonomi. 

• Nämndens förbättringsarbete består av att utöka antalet aktiviteter för all 
könstillhörighet, kulturell bakgrund samt personer med funktionsvariationer. 
Jobba med samhörighet, jämställdhet, och engagemang samt nå ut bredare. 

 

Gustaf Wennerberg och Joakim Lyth Wingårdhs, Jenny Grettve When!When! och 
verksamhetsutvecklare Stefan Persson 

En strategi är framtagen för ett nytt skolområde i centrala Tomelilla baserat på 
principerna för munk modellen med hjälp av Gustaf och Joakim från Wingårdhs 
arkitektkontor och projektledare Jenny från When!When! som tillsammans gör en 
presentation av projektplanen.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse kanslichef Johan Linander, handlingsid: KS 2024.1181. 

Fn § 40/2024 Remissyttrande - Mål och budget 2025 med plan för 2026-2027, 
handlingsid: KS 2024.1158. 

Remissyttrande Familjenämnden 2025, handlingsid: KS 2024.1159. 

Investeringslista 2025-2028, familjenämnden, handlingsid: KS 2024.1160. 
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Taxor och avgifter 2025 - familjenämnden, version 3, handlingsid: KS 2024.1161. 

Protokoll MBL § 11 Budgetremiss familjenämnden, handlingsid: KS 2024.1163. 

11 § MBL budgetremiss 2025 BoU signerad, handlingsid: KS 2024.1164. 

Bn § 24/2024 Remissyttrande - Mål och budget 2025 med plan för 2026-2027, 
handlingsid: KS 2024.1138. 

Remissyttrande till budgetberedningen 2024 för byggnadsnämnden, handlingsid: KS 
2024.1139. 

Von § 28/2024 Yttrande gällande mål och budget 2025 med plan för 2026-2027, 
handlingsid: KS 2024.1165. 

Investeringsbudget 2025 med plan för 2026–2027 - Vård- och omsorgsnämnden, 
handlingsid: KS 2024.1166. 

Protokoll MBL 11 Budget remiss S O, handlingsid: KS 2024.1167. 

Vård och omsorgsnämndens remissyttrande till budgetberedningen 2025, 
handlingsid: KS 2024.1168. 

Taxor och avgifter 2025 - vård och omsorg, handlingsid: KS 2024.1176. 

Öfn § 10/2024 Remissvar avseende planeringsförutsättningar för budget 2025 med 
plan för 2026-2027, handlingsid: KS 2024.1133. 

Remissyttrande budget 2025 med plan 2026-2027, handlingsid: KS 2024.1134. 

Sbnau § 29/2024 Underlag lokalförsörjning 2025 till budgetberedningen, handlingsid: 
KS 2024.1164. 

Karta över kommunala fastigheter som Tomelilla kommun äger eller nyttjar tätort, 
handlingsid: KS 2024.1165. 

Karta över kommunala fastigheter Tomelilla tätort, handlingsid: KS 2024.1166. 

Underlag till lokalförsörjningsplan 2025 utan mall, handlingsid: KS 2024.1167. 

Karta över kommunala fastigheter Tomelilla kommun, handlingsid: KS 2024.1168. 

Lista över fastigheter som kommunen äger eller nyttjar, handlingsid: KS 2024.1169. 

Delområdesprognos 2023-2032 Tomelilla Statisticon AB 2023-05-16, handlingsid: 
KS 2024.1170. 

Kommunala fastigheters uppskattade investeringsbehov, handlingsid: KS 2024.1171. 

Karta över kommunala fastigheter som Tomelilla kommun äger eller nyttjar, 
handlingsid: KS 2024.1172. 
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§ 73 forts. 

Sbn § 30/2024 Remissyttrande - mål och budget 2025 med plan för 2026–2027, 
handlingsid: KS 2024.1140. 

Remissyttrande mål och budget 2025 med plan för 2026–2027 – 
samhällsbyggnadsnämnden, handlingsid: KS 2024.1141. 

Förslag till investeringar samhällsbyggnadsnämnden 2025 med plan för 2026-2027 - 
samhällsbyggnadsnämnden_inkl VA_reviderad, handlingsid: KS 2024.1142. 

Förslag till Taxor och avgifter 2025 - samhällsbyggnad övergripande, handlingsid: KS 
2024.1143. 

Protokoll förhandling MBL 11 budgetremiss Samhällsbyggnadsnämnden 2024-03-19, 
handlingsid: KS 2024.1144. 

Sbn § 32/2024 VA-taxa 2025, handlingsid: KS 2024.1147. 

Underlag VA-taxa 2025 - Tomelilla kommun, handlingsid: KS 2024.1148. 

Bilaga 1. Avgiftsnedsättning vid läckage på fastighet, handlingsid: KS 2024.1149. 

Förslag till VA-taxa 2025 - Tomelilla kommun, handlingsid: KS 2024.1150. 

Kfn § 24/2024 Remissyttrande - Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027, 
handlingsid: KS 2024.1050. 

Remissyttrande mål och budget 2025 med plan för 2026–2027, handlingsid: KS 
2024.1051. 

Förslag till taxor och avgifter 2025 - kultur och fritidsnämnden, handlingsid: KS 
2024.1052. 

Förslag till investeringar kultur- och fritidsnämnden 2025 med plan för 2026-2027, 
handlingsid: KS 2024.1053. 

Protokoll förhandling MBL 11 budgetremiss Kultur- och fritidsnämnden 2024-03-25, 
handlingsid: KS 2024.1054. 

Ks § 28/2024 Kommunstyrelsens budgetremiss Mål och budget 2025 med plan för 
2026-2027, handlingsid: KS 2024.1183. 

Kommunstyrelsens budgetremiss mål och budget 2025 med plan för 2026-2027, 
handlingsid: KS 2024.822. 

Bruttolista Investeringar Kommunstyrelsen 2025-2027, handlingsid: KS 2024.823. 

Taxor och avgifter 2025 - Kopierings- och portotaxa, handlingsid: KS 2024.824. 

Taxor och avgifter 2025 - Plantaxa samt tomtpriser, handlingsid: KS 2024.825. 

__________ 
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Ksau § 74 Dnr KS 2024/62 

Informationsärende - Planeringsstrategi 
för Tomelilla kommun 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Sedan 1 april 2020 ändrades plan- och bygglagen, PBL (2010:900) gällande 
aktualitetsprövning av kommunens gällande översiktsplan. Lagändringen innebär att 
Kommunfullmäktige ska anta en planeringsstrategi senast 24 månader efter ett ordinarie 
val.  

Planeringsstrategin ska ta ställning för översiktsplanens aktualitet utifrån ändrade 
planeringsförutsättningar och ändringar i förhållande till bland annat plan- och 
bygglagen.  
Syftet med planeringsstrategin är att den ska leda till en större kontinuitet i 
översiktsplaneringen. Genom att kontinuerligt lyfta kommunens översiktsplanering kan 
den politiska förändringen stärkas samt öka förankringen inom den kommunala 
förvaltningen. 

Planeringsstrategin är framtagen under våren 2024. 

Beslutsunderlag 
Planeringsstrategi med utblick 2026, handlingsid: KS 2024.1187. 

_________ 

 

 

Beslutet skickas till:  

Planarkitekt Terese Bruhn 
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Ksau § 75 Dnr KS 2024/43 

Visionsmedel vårterminen 2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar tilldela visionsmedel till projekten ”Gelato 
på getmjölk - En smakupplevelse på Österlen, Oskar Edwall”, ” Odling av matkultur 
och kunskapsspridning för hållbar tillväxt, SHI - Svensk Hampaindustri AB” samt 
”Senapens Hus, Petersborgs Gård, Hans Svensson.” 

Ärendebeskrivning 
I december 2020, antog kommunfullmäktige Tomelilla kommuns nya vision som ska 
gälla till 2030.  

Kommunfullmäktige beslutade också om att, från och med 2021, som ett stöd dela ut 
medel till invånare, föreningar och företag som önskar förverkliga idéer som bidrar 
till att visionen uppfylls.  
 
I dokumentet ”Riktlinjer för Tomelilla kommuns visionsmedel”, specificeras kriterier 
för bidraget samt processen från ansökning till beslut om tilldelning och uppföljning.  
Totalt sex ansökningar kom in under ansökningstiden. Förvaltningen har 
sammanställt ansökningarna och har enligt riktlinjerna bedömt huruvida 
ansökningarna anses uppfylla de ställda kriterierna. 
 
Förslag kring vilka ansökningar som skall tilldelas medel görs tillsamman med två 
kultur och två näringslivsrepresentanter. Nedan företag har sökt till denna period: 
 

• SHI - SVENSK HAMPAINDUSTRI AB, Odling av matkultur och 
kunskapsspridning för hållbar tillväxt 

• Petersborgs Gård, Hans Svensson, Senapens Hus 

• Hemma på Österlen AB, Kraftköket 

• Stina Svensson, Frisktanten 

• Tryde 1303, Trydekampen; Tomelilla runt 

• Onslunda hembygdsförening, Trivselhöjande klimatåtgärd i vår 
hembygdsgård 

• Oskar Edwall, Gelato på Getmjölk - En smakupplevelse på Österlen 
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§ 75 forts. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar tilldela XX visionsmedel. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse näringslivschef Henrik Lundblad, handlingsid: Ks 2024.1188. 

Ansökan om visionsmedel - Odling av matkultur och kunskapsspridning för hållbar 
tillväxt _Maskad, handlingsid: Ks 2024.1189. 

Ansökan om visionsmedel - Senapens Hus_Maskad, handlingsid: Ks 2024.1190. 

Ansökan om visionsmedel - Kraftköket_Maskad, handlingsid: Ks 2024.1191. 

Ansökan om visionsmedel - Frisktanten _MaskadAnsökan om visionsmedel - 
Trydekampen; Tomelilla runt_Maskad, handlingsid: Ks 2024.1192. 

Ansökan om visionsmedel - Triviselhöjande klimatåtgärd i vår 
hembygdsgård_Maskad, handlingsid: Ks 2024.1193. 

Ansökan om visionsmedel - Gelato på Getmjölk - En smakupplevelse på 
Österlen_Maskad, handlingsid: Ks 2024.1194. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Per-Martin Svensson (M) yrkar att visionsmedel tilldelas projekten ”Gelato på 
getmjölk - En smakupplevelse på Österlen, Oskar Edwall”, ” Odling av matkultur 
och kunskapsspridning för hållbar tillväxt, SHI - Svensk Hampaindustri AB” samt 
”Senapens Hus, Petersborgs Gård, Hans Svensson.” 

Beslutsgång 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar enligt Per-Martin Svenssons (M) förslag. 

_________ 

 

Beslutet skickas till:  

Näringslivschef Henrik Lundblad 
Samtliga sökanden 
Kommunstyrelsen för kännedom 
Kommunikationschef Katrin Högborn 
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Ksau § 76 Dnr KS 2024/29 

Kommunfullmäktigemål 2025-2028 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar anta kommunfullmäktigemål 2025-2028; 

Strategiområde 1 – Hållbar utveckling 

Målområde 1:1 - Invånarnas grundläggande behov tillgodoses med hänsyn till 
kommande generationer. 

Målområde 1:2 - Utveckling sker med hänsyn till klimat och miljö. 

Strategiområde 2 – Delaktighet och egenmakt 

Målområde 2:1 - Delaktigheten i samhället är god och invånarna upplever att de kan 
påverka sin vardag. 

Målområde 2:2 - Livslångt lärande och invånarnas möjlighet till egen försörjning 
underlättas. 

Strategiområde 3 – Trygghet och hälsa 

Målområde 3:1 - Tryggheten är och upplevs som god. 

Målområde 3:2 - Förutsättningar ges till god livskvalitet. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktiges mål ska ses över för åren 2025-2028. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott har i dialog med förvaltningen tagit fram förslag på nya mål. Förslaget 
innebär att strategiområdena förblir oförändrade då nuvarande uppdelning och 
formulering anses fungera väl och ha en tydlig koppling till andra centrala 
styrdokument såsom Livskvalitetsprogram, Översiktsplan och Klimatprogram. 

Ändringar föreslås i delområdena för att i högre grad avspegla strategiområdena och 
ligga mer i linje med nämnda styrdokument. Detta gäller framför allt delområde 1.1. 
och 1.2, där 1.1 föreslås kopplas till social hållbarhet och 1.2 föreslås kopplas till 
miljömässig hållbarhet. 

I delområdena 2.1 och 2.2 föreslås mindre ändringar, medan 3.1 och 3.2 byter plats, 
så att de kommer i samma ordning som övergripande strategimålet. I 3.1 betonas att 
målet både är faktisk trygghet och upplevd trygghet. 3.2 breddas till att omfatta 
livskvalitet. 
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§ 76 forts. 

Ekonomiska konsekvenser 
Målen är styrande för hela kommunorganisationen, vilket innebär att de får stora 
ekonomiska konsekvenser på såväl kort som lång sikt. Men de ändringar som föreslås 
i delområdena förväntas inte få förändrade ekonomiska konsekvenser. 

Barnperspektivet 
Målen är styrande för hela kommunorganisationen, vilket innebär att de även 
påverkar barnperspektivet. Men de ändringar som föreslås i delområdena förväntas 
inte har någon direkt påverkan på barnperspektivet. 

Miljöperspektivet 
Målen är styrande för hela kommunorganisationen, vilket innebär att de även 
påverkar miljöperspektivet. De ändringar som föreslås i delområdena förväntas ge 
tydligare målområde för klimat och miljö. 

Uppföljning 
Uppföljning av Kommunfullmäktiges mål är en central del i den 
kommunövergripande styrmodellen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anta kommunfullmäktigemål 2025-2028  

Strategiområde 1 – Hållbar utveckling 

Målområde 1:1 - Invånarnas grundläggande behov tillgodoses med hänsyn till 
kommande generationer. 

Målområde 1:2 - Utveckling sker med hänsyn till klimat och miljö. 

Strategiområde 2 – Delaktighet och egenmakt 

Målområde 2:1 - Delaktigheten i samhället är god och invånarna upplever att de kan 
påverka sin vardag. 

Målområde 2:2 - Livslångt lärande och invånarnas möjlighet till egen försörjning 
underlättas. 

Strategiområde 3 – Trygghet och hälsa 

Målområde 3:1 - Tryggheten är och upplevs som god. 

Målområde 3:2 - Förutsättningar ges till god livskvalitet. 
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§ 76 forts. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse verksamhetsutvecklare Stefan Persson, handlingsid: Ks 2024.1196. 

_________ 

 

 

Beslutet skickas till:  

Kommundirektör Britt-Marie McQueen 

Verksamhetsutvecklare Stefan Persson 

Tf. ekonomichef Mariana Vikström 

Redovisningschef Madeleine Dexe Andersson 
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Ksau § 77 Dnr KS 2024/63 

Årlig revision av systematiskt 
arbetsmiljöarbete i Tomelilla 
kommunförvaltning 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar ärendet till kommunstyrelsen utan förslag 
till beslut. 

Ärendebeskrivning 
Den årliga uppföljningen av kommunens systematiska arbetsmiljöarbete är en 
återblick av hur kommunen under det gångna året arbetat med arbetsmiljöfrågorna. 

Uppföljningen ska säkerställa att vi lever upp till föreskrifterna om systematiska 
arbetsmiljöarbete (AFS 2001:1). Resultatet av uppföljningen kan leda till att det 
behövs göras förbättringar av arbetssättet och om det vid uppföljningen fram-
kommer brister ska dessa åtgärdas. Den årliga uppföljningen är ett underlag för 
arbetsmiljöarbetet nästkommande år. 

Ekonomiska konsekvenser 
Det systematiska arbetsmiljöarbetet och åtgärderna i handlingsplanen ska långsiktigt 
minska risken för ohälsa och därmed ge positiva ekonomiska konsekvenser. 

Barnperspektivet 
Inga förutsägbara konsekvenser. 

Miljöperspektivet 
Inga förutsägbara konsekvenser. 

Uppföljning 
Arbetsgivaren följer upp det systematiska arbetsmiljöarbetet årligen med återrapport 
till Kommunstyrelsen. 
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§ 77 forts. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar lägga rapporten till handlingarna samt anta föreslagen 
förvaltningsövergripande handlingsplan. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse HR-strateg Liselotte Skoglund, handlingsid: Ks 2024.1197. 

SAM 2023 rapport årlig revision Tomelilla kommunförvaltning, handlingsid: Ks 
2024.1198. 

SAM 2023 förvaltningsövergripande handlingsplan 2024, handlingsid: Ks 2024.1199. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Sara Anheden (S) föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott lämna ärendet till 
kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med Sara 
Anhedens förslag. 

_________ 

 

 

Beslutet skickas till:  

HR-strateg Liselotte Skoglund 

Kommunstyrelsen 
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Ksau § 78 Dnr KS 2022/162 

Uppdrag till Österlen VA vid framtagande 
av översiktsplan 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar ge Österlen VA i uppdrag att vara 
behjälpliga i framtagande av ny översiktsplan för Tomelilla kommun. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott vill betona att uppdraget gäller hela Tomelilla 
kommun och inte enbart nuvarande verksamhetsområden. 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningen arbetar med framtagandet av en ny översiktsplan. Översiktsplanen ska 
bland annat ange kommunen planer för mark- och vattenanvändning. Förvaltningen 
arbetar med att under våren 2024 ta fram en samrådshandling, som ska ut på samråd 
under hösten/vintern 2024/2025. Under 2025 kommer arbetet även innebära arbete 
med granskningshandling, granskningsskede och slutarbete inför antagande.  

Eftersom VA är en viktig del av mark- och vattenanvändningen behöver 
förvaltningen stöd från Österlen VA AB i 

- Framtagande av texter till översiktsplanen 
- Framtagande av viljeinriktningar i översiktsplanen 
- Granskning av hela översiktsplanen 
- Bedömning av miljöpåverkan, klimatanpassning och klimatpåverkan av 

översiktsplanen 

Det kan förekomma enstaka andra arbetsuppgifter med liknande karaktär där 
kompetens från bolaget kan vara behövligt.  

Uppskattningsvis 120 timmar 2024. 

80 timmar innan sommaren – framtagandet av samrådshandling.  

40 timmar efter sommaren – remissyttrande samrådshandling.  

Ekonomiska konsekvenser 
Något driftsavtal som reglerar kostnader för uppdrag mellan kommunen och 
Österlen VA finns inte i dagsläget men är enligt uppgift på väg att tas fram. 
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§ 78 forts. 

Barnperspektivet 
Översiktsplanen i sig är viktig för barn, men detta uppdrag berör inte barn nämnvärt.  

Miljöperspektivet 
Översiktsplanen i sig är viktig för miljön, men detta uppdrag berör inte miljön 
nämnvärt.  

Uppföljning 
Uppföljning sker inom arbetet med översiktsplanen.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott ger Österlen VA i uppdrag att vara behjälpliga i 
framtagande av ny översiktsplan för Tomelilla kommun. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse verksamhetsutvecklare Priyanka John, handlingsid: Ks 2024.1236. 

_________ 

 

 

Beslutet skickas till:  

Österlen VA 

Verksamhetsutvecklare Priyanka John 
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Ksau § 79 Dnr KS 2024/31 

Återrapport - Uppdrag utbyggnad avlopp 
i Svampaområdet 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar översända rapporten till Tosselilla AB, 
Tomelilla MK och Sahlins Kläder AB. Svar krävs senast den 15 maj 2024 för att en 
eventuell investering ska kunna komma med i investeringsbudgeten för år 2025. 
Senare svar innebär att investeringen kan komma med tidigast år 2026. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar även att överlämna rapporten till 
samhällsbyggnadsnämnden. 

Ärendebeskrivning 
Tosselilla, Sahlins kläder och Tomelilla Motorklubb inkom 2021 med en hemställan 
om kommunal avloppsutbyggnad till Svampaområdet. Tosselilla Sommarland har 
också kommit med ytterligare begäran om möjlighet att koppla sig till det 
kommunala avloppsnätet.  

Ett arbete har pågått under flera år utan att aktörerna har fått besked om de kan 
koppla upp sig på det kommunala avloppsnätet eller inte och vilken kostnad det 
skulle innebära.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott menar att våra näringsidkare och föreningar måste 
få svar och kunna besluta sig för om de vill gå vidare med en inkoppling eller inte. 
Givetvis är det också en fråga om anslutning ska få göras utanför 
verksamhetsområde eller om verksamhetsområdet ska utökas.  

Österlen VA har nu tagit fram en översiktlig kostnadskalkyl Svampaområdet. 

 

Ekonomiska konsekvenser 
En utbyggnad till väster om väg 19 skulle innebära en stor investering. Detta oavsett 
om det blir ett nytt verksamhetsområde eller en utbyggnad utanför befintligt 
verksamhetsområde. 

Barnperspektivet 
Ärendet berör indirekt barn, inte minst på Tosselilla. 
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§ 79 forts. 

Miljöperspektivet 
Utbyggnad av kommunalt avlopp är oftast bättre ur ett miljöperspektiv än enskilda 
avlopp. 

Uppföljning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott kommer att följa upp ärendet inom 
budgetprocessen. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse kanslichef Johan Linander, handlingsid: Ks 2024.640. 

Översiktlig kostnadsberäkning Svampaområdet, handlingsid: Ks 2024.884. 

Ksau § 48/2024 Uppdrag utbyggnad avlopp i Svampaområdet, handlingsid: Ks 
2024.682. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Per-Martin Svensson (M) föreslår arbetsutskottet att översända rapporten till 
samhällsbyggnadsnämnden, Tosselilla AB, Tomelilla MK och Sahlins Kläder AB. 
Svar krävs senast den 15 maj 2024 för att en eventuell investering ska kunna komma 
med i investeringsbudgeten för år 2025. Senare svar innebär att investeringen kan 
komma med tidigast år 2026. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med Per-
Martin Svenssons förslag. 

_________ 

 

Beslutet skickas till:  

Tosselilla AB, Tomelilla MK och Sahlins Kläder AB 

Österlen VA AB 

Samhällsbyggnadsnämnden 

Samhällsbyggnadschef Ulrika Ahrlin 

Näringslivschef Henrik Lundblad 

T.f. ekonomichef Mariana Vikström 
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Ksau § 80 Dnr KS 2023/60 

Tillköpsförfrågan Skånetrafiken 2025 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inga tillköp genomförs för trafikåret 
2025.  

Ärendebeskrivning 
Skånetrafiken har skickat en förfrågan om tillköp av trafik för trafikåret 2025. 
Tomelilla kommun har under innevarande trafikår inget tillköp. 

Under 2025 föreslås fortsatt inga tillköp. Under hösten 2024 och våren 2025 kommer 
det att pågå ett pilotprojekt i Tomelilla och Sjöbo kommun som ska testa flexibel 
kollektivtrafik. Skånetrafiken kommer att testa ett nytt tidtabellsfritt koncept. 
Resenären ska med hjälp av en app boka sin resa från och till ett större antal virtuella 
hållplatser, där Tomelilla kommun täcks i viss grad.  

Med hjälp av underlaget som kommer skapas under piloten kommer förvaltningen 
kunna bedöma framtida behov för tillköp av trafik, exempelvis analysera: 

- Hur mycket invånarna reser när det finns tillgång till kollektivtrafik där det 
annars inte finns tillgång, 

- Vilka tider invånarna reser när tidtabellen är mer flexibel och 
behovsanpassad, 

- Var invånarna väljer att resa när resandet är mer flexibelt, 

- Skillnad mellan antal resande på tillköpstrafiken i Sjöbo och det tidtabellsfria 
konceptet, 

Det finns ett initiativ i Familjenämnden om att ungdomar från 9:an och gymnasiet 
ska få tillgång till Ungdomsbiljetten, som tillåter dem att åka med kollektivtrafiken 
fritt i hela Skåne under alla dygnets timmar. I andra kommuner som har infört 
Ungdomsbiljett har reseunderlaget ökat och busslinjer som tidigare varit hotade att 
läggas ner fått nytt underlag och behålls. 

Med dessa förändringar i kollektivtrafiken under 2024 kan förvaltningen få ytterligare 
underlag som kan hjälpa en fördjupad analys av framtida inköp. 
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§ 80 forts. 
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i april 2023 att uppdra åt förvaltningen 
att genomföra en fördjupad analys för att identifiera eventuella behov av tillköp inför 
T25. Den fördjupade analysen är påbörjad och löper parallellt med pilotprojektet och 
eventuellt införande av ungdomsbiljetten. 

Ekonomiska konsekvenser 
Beslutet tillför inga ekonomiska kostnader för 2025.  

Barnperspektivet 
En väl utbyggd kollektivtrafik är en förutsättning för unga att ta sig till skola, 
fritidsaktiviteter och vänner i kommunen. Under 2024 kommer det pågå ett 
pilotprojekt som kommer öka tillgången till kollektivtrafik för unga i Tomelilla.  

Miljöperspektivet 
En väl utbyggd kollektivtrafik har potential att minska utsläppen från transporter i 
kommunen. Samtidigt är det viktigt att en utbyggd kollektivtrafik är planerad 
grundligt så att det används väl och inte lämnas outnyttjad. 

Uppföljning 
Beslutet om tillköp för T25 skickas till Skånetrafiken. Den fördjupade analysen av 
kollektivtrafiken i kommunen löper samtidigt som pilotprojektet.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inga tillköp genomförs för trafikåret 
2025.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse verksamhetsutvecklare Ellen Boije af Gennäs Erre, handlings id: Ks 
2024.1200 

Tillköpsbrev 2025 Tomelilla, Ks 2024.1059 

Ksau § 63/2023 Tillköpsförfrågan Skånetrafiken 2024, handlings id: Ks 2023.1126 

_________ 

 

Beslutet skickas till:  

Verksamhetsutvecklare Ellen Boije af Gennäs Erre 
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Ksau § 81 Dnr KS 2024/54 

Remiss av Trafikverkets åtgärdsprogram 
för omgivningsbuller 2024-2028, TRV 
2024/21713 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att yttra sig i enighet med förvaltningens 
förslag på yttrande i dokumentet ’Svarsmall ÅP’, handlingsid: Ks 2024.1202. 

Ärendebeskrivning 
År 2002 införde EU direktiv 2002/49/EG om bedömning och hantering av 
omgivningsbuller. Direktivet har implementerats i svensk lagstiftning genom 
förordningen (2004:675) om omgivningsbuller, vilket omfattar buller från vägar, 
järnvägar, flygplatser och industrier.  
 
Förordningen kräver kartläggning och åtgärdsprogram. Enligt förordningen om 
omgivningsbuller krävs det att Trafikverket kartlägger buller och upprättar 
åtgärdsprogram vart femte år. Trafikverkets åtgärdsprogram omfattar landets mer 
trafikerade statliga vägar, järnvägar och flygplatser. Trafikverket har utökat 
programmet för att inkludera all statlig väg och järnväg samt vibrationsstörningar i 
bostäder.  
 
En remissversion av åtgärdsprogrammet för åren 2024–2028 har skickats för samråd 
till kommuner och länsstyrelser. Under 2024 kommer åtgärdsprogrammet att 
färdigställas.  
 
De verksamheter som Trafikverket ska kartlägga och upprätta åtgärdsprogram för 
är:  
 

• buller från vägtrafik vid vägar med en trafiktäthet på mer än tre 
miljoner fordon per år (motsvarar 8200 fordon per årsmedeldygn 
(ÅDT)   
• buller från järnvägstrafik vid järnvägar med en trafiktäthet på mer än 
30 000 tåg per år (motsvarar 82 tåg per årsmedeldygn)   
• buller från flygtrafik vid civila flygplatser med en trafiktäthet på mer än 
50 000 flygrörelser per år.  
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§ 81 forts. 
 
Årsmedeldygn (ÅDT) är ett mått på hur mycket trafik som passerar en viss punkt, 
vanligtvis en väg, under en genomsnittlig dag under året. Måttet används för att 
bedöma belastningen och användningen av en väg. Ju högre ÅDT desto mer trafik 
på vägen.  
 
Ett åtgärdsprogram innehåller bland annat:  

• En beskrivning av bullerkällorna och resultaten från 
bullerkartläggningen.  
• En uppskattning av antalet människor som kan vara utsatta för buller 
och bedömning av hur de påverkas av bullret.  
• Identifiering av situationer som behöver förbättras, prioriterade 
problem och kriterier för de prioriterade problemen.  
• Beskrivning av bullerminskande åtgärder som har vidtagits eller 
planeras, inklusive åtgärder för de kommande fem åren.  
• Uppskattning av antalet personer som kommer att påverkas mindre av 
buller efter åtgärderna.  
• En långsiktig strategi för bullerhantering och effekterna av buller.  
• Analys av kostnader i förhållande till effektivitet och nytta av 
åtgärdsprogrammet, samt beskrivning av utvärderingsmetoder.  

  
I Tomelilla kommun finns det en sträcka som nästan uppgår till ett årsmedeldygn på 
8200, vilket är gränsvärdet för att ett åtgärdsprogram för buller ska göras. Väg 
11/1561 i Tomelilla tätort är kommunens mest trafikerade sträcka, med en ÅDT på 
7833 (2022) och 8260 (2018). Med hänsyn till att sträckan nästan uppgår till 
Trafikverkets identifierade gränsvärde och går igenom tätorten, föreslår förvaltningen 
i sitt yttrande att Trafikverket ska ta hänsyn till vägens beskaffenhet och 
omständigheterna runt vägen innan vägen utesluts från kartläggning och åtgärder.    
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§ 81 forts. 
 

  
 
Årsmedeldygnet för järnvägen i Tomelilla är ungefär 40 (2023), och gränsvärdet för 
ett åtgärdsprogram för buller är 82. Det innebär att det inte går tillräckligt med tåg på 
järnvägen för att ett åtgärdsprogram ska göras.  

Ekonomiska konsekvenser 
Yttrandet har inga ekonomiska konsekvenser.   

Barnperspektivet 
Yttrandet berör barn till liten del. Väg 11 går igenom tätorterna Tomelilla och 
Lunnarp, där barn vistas. Buller påverkar människors hälsa negativt och kan bland 
annat leda till stress, sömnproblem eller koncentrationssvårigheter.  Yttrandet 
påverkar inte barn negativt. 

Miljöperspektivet 
Yttrandet påverkar inte klimat eller miljö negativt. Däremot kan en utredning av 
buller och åtgärder för buller påverka miljön i tätorterna positivt förutsatt att åtgärder 
för att minska bullret vidtas.   

Uppföljning 
Ingen uppföljning krävs.  
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§ 81 forts. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att yttra sig i enighet med förvaltningens 
förslag på yttrande i dokumentet ’Svarsmall ÅP’.   

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse verksamhetsutvecklare Ellen Boije af Gennäs Erre, handlingsid: Ks 
2024.1201. 

Svarsmall ÅP, , handlingsid: Ks 2024.1202. 

Missiv_2024-02-29, handlingsid: Ks 2024.959. 

Sändlista_ÅP_2024-02-29, handlingsid: Ks 2024.958. 

Åtgärdsprogram_BoV_2024-2028_remissversion_2024-02-28, handlingsid: Ks 
2024.957. 

_________ 

 

 

Beslutet skickas till:  

Ellen Boije af Gennäs Erre 
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Ksau § 82 Dnr KS 2024/52 

Yttrande gällande Trafikverkets 
inriktningsunderlag inför infrastrukturen 
för perioden 2026-2037 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att yttra sig i enlighet med förvaltningens, 
tillika sydöstra Skånes samarbetskommittés infrastrukturgrupps, förslag på yttrande 
’Yttrande från Sydöstra Skånes samarbetskommitté gällande Trafikverkets 
Inriktningsunderlag för infrastrukturplaneringen för perioden 2026–2037’, 
handlingsid: Ks 2024.952. 

Ärendebeskrivning 
Regeringen gav i juni 2023 Trafikverket i uppdrag att ta fram ett inriktningsunderlag. 
Syftet med uppdraget är att ge regeringen ett underlag för bedömning av ekonomiska 
ramar för möjliga åtgärder i transportinfrastrukturen för perioden 2026–2037. 
Regeringen kommer sedan i en proposition till riksdagen lämna förslag till en ny 
planperiod och ekonomiska ramar för åtgärder i transportinfrastrukturen som följer 
av regeringens inriktning för transportsystemets utveckling. 

Inriktningsunderlaget redovisades till Regeringskansliet den 15 januari 2024 och är 
ute på remiss till den 15 april 2024. 

Sydöstra Skånes Samarbetskommitté (SÖSK):s infrastrukturgrupp har tagit fram ett 
förslag på gemensamt yttrande. Yttrandet betonar vikten av en utökad ram för 
kommande nationell och regional plan, samt att SÖSK ställer sig bakom Region 
Skånes yttrande och ser ett stort behov av att prioritera investeringar på E65:an, 
Ystad-Österlenbanan, och väg 11.  

Sammanfattning av Trafikverkets Inriktningsunderlag 
I Inriktningsunderlaget trycker Trafikverket på att det är viktigt att:  

• fixa och uppgradera vägar och infrastruktur som redan finns för att göra dem bättre 
och mer moderna 

• ta steg för att klara dels klimat- och trafiksäkerhetsmålen, dels klimatförändringar 
och yttre hot 

• använda resurser på ett smart sätt genom att minska kostnader, prioritera noga och 
besluta om nya satsningar först när kostnader och nyttor är väl undersökta. 
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§ 82 forts. 
 

I Inriktningsunderlaget redovisar Trafikverket förslag på hur medlen för finansiering 
av planering och byggande av infrastrukturprojekt ska fördelas om medlen är 
detsamma som för den nuvarande Transportinfrastrukturplanen (959 miljarder 
kronor i 2023 prisnivå).  
Trafikverket drar slutsatsen att det inte är möjligt att hålla infrastrukturen fungerande, 
ta itu med eftersatt underhåll, och genomföra planerade investeringar om ramen 
lämnas oförändrad. Därför anser Trafikverket att man bör prioritera underhålla 
befintlig infrastruktur och projekt som pågår, snart har byggstart, eller är bundna. 
Även trimnings- och miljöåtgärder samt anslag till forskning tycker de bör ha hög 
prioritet eftersom de skapar hög samhällsnytta per krona.  

Det betyder att Trafikverket inte kommer att prioritera nya infrastrukturprojekt om 
inte den ekonomiska ramen utökas. Det är först om ramen utökas med 20 procent 
som ramen är tillräckligt stor för att inkludera nya infrastrukturprojekt.  

Sammanfattning av Region Skånes yttrande  
Region Skåne framför följande punkter i sitt yttrande till Trafikverkets 
inriktningsunderlag: 

• Utökad ram för att genomföra nationell plan: Det krävs mer pengar för att 
ens kunna genomföra den nuvarande nationella planen för infrastruktur. 

• Förstärkt och mer effektivt underhåll: Det är viktigt att förbättra och 
effektivisera underhållet av infrastrukturen för att hålla den i bra skick. 

• Effektivare planeringsprocess: En förbättrad planeringsprocess behövs för att 
undvika kostnadsökningar och förseningar i projekt. 

• Ökade internationella transporter: Det föreslås att ett gemensamt svensk-
danskt infrastrukturplaneringsforum ska inrättas för att hantera ökade 
internationella transporter. 

• Samordnad planering med regionalt ansvar: Regionen vill bland annat att man 
ändrar förordningen om statlig medfinansiering så att åtgärder där man 
överväger behovet av transporter och resor (steg 1 åtgärder) samt effektivt 
utnyttjar den befintliga infrastrukturen (steg 2 åtgärder) kan finansieras i 
länsplaner och nationella planer.  

• Ökad ram för regionala planer: Det behövs mer pengar för de regionala 
planerna för att kunna uppnå målet om nollvision och de övergripande 
transportpolitiska målen. 
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§ 82 forts. 
 

• Särskilda insatser för cykelinfrastruktur: Region Skåne betonar vikten av att 
främja cykling för både folkhälsan och klimatet, men uttrycker oro över de 
ökade kostnaderna för planering och byggande av ny cykelinfrastruktur. 

• Implementering av ny teknik: Det förespråkas att ny teknik bör integreras i 
transportsystemet för att förbättra det. 

• Kompetensförsörjning: Det är viktigt att säkerställa tillräcklig kompetens 
inom infrastruktursektorn för framtida behov. 

• Riktad finansiering för storstadsåtgärder: Det föreslås att det bör finnas en 
särskild pott med pengar för infrastrukturprojekt i storstadsregioner som 
Region Skåne.  

Ekonomiska konsekvenser 
Yttrandet kommer inte att medföra några ekonomiska konsekvenser.  

Barnperspektivet 
Yttrandet berör inte barn. 

Miljöperspektivet 
Yttrandet kommer inte att ha en påverkan på miljö och klimat i nuläget. Förutsatt att 
den ekonomiska ramen för transportinfrastrukturen 2026–2037 kan framtida 
investeringar innebära ökade utsläpp.  

Uppföljning 
Ingen uppföljning.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att yttra sig i enlighet med förvaltningens, 
tillika sydöstra Skånes samarbetskommittés infrastrukturgrupps, förslag på yttrande 
’Yttrande från Sydöstra Skånes samarbetskommitté gällande Trafikverkets 
Inriktningsunderlag för infrastrukturplaneringen för perioden 2026–2037’. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse verksamhetsutvecklare Ellen Boije af Gennäs Erre, handlingsid: Ks 
2024.1203. 
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§ 82 forts. 
 

Yttrande från Sydöstra Skånes samarbetskommitté gällande Trafikverkets 
Inriktningsunderlag för infrastrukturplaneringen för perioden 2026–2037, 
handlingsid: Ks 2024.952. 

Remiss gällande Trafikverkets Inriktningsunderlag inför infrastrukturen för perioden 
2026-2037, handlingsid: Ks 2024.951. 

_________ 

 

 

Beslutet skickas till:  

Verksamhetsutvecklare Ellen Boije af Gennäs Erre 

Koordinator SÖSK Emma Bruce  
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Ksau § 83 Dnr KS 2023/86 

Särskild statistikverksamhet 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att - en avgränsad statistikverksamhet som 
avses i offentlighets- och sekretesslagen 24 kap. 8 § (2009:400) ska införas på 
Kommunledningskontoret och benämnas avgränsad statistikfunktion. 

Ärendebeskrivning 
För att en kommun ska få tillgång till Statistiska centralbyråns (SCB:s) plattform för 
bland annat microdata, MONA, (Microdata Online Access), vars data inte är 
sekretessgranskad, måste kommunen uppvisa att statistiksekretess i 24 kap. 8 § 
offentlighets- och sekretesslagen (2009:400) gäller hos myndigheten. Enligt 
bestämmelsen gäller sekretess ”... i sådan särskild verksamhet hos en myndighet som 
avser framställning av statistik för uppgift som avser en enskilds personliga eller 
ekonomiska förhållanden och som kan hänföras till den enskilde”. Med särskild 
verksamhet avses verksamhet som är skild från annan verksamhet hos myndigheten, 
tex. organiserad som en egen enhet eller liknande. Statistikframställningen ska ske 
utan anknytning till något ärende och verksamheten. Således föreslås 
kommunstyrelsens arbetsutskott att fatta beslut om att en avgränsad 
statistikverksamhet som avses i offentlighets- och sekretesslagen 24 kap. 8 § 
(2009:400) ska införas på Näringsliv och Exploateringsenheten och utgöras av GIS 
ingenjör alternativt strateg. Den ska benämnas avgränsad statistikfunktion. 
Kommunen behöver bland annat få tillgång till systemet för att ta fram relevant 
befolkningsstatistik och prognoser. Tillgång MONA minskar även 
beställningskostnader till SCB. 

Ekonomiska konsekvenser 
Inga 

Barnperspektivet 
Inga 

Miljöperspektivet 
Inga 
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17 april 2024 

 

 

§ 83 forts. 

Uppföljning 
Efter att fått tillgång till relevant data. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att - en avgränsad statistikverksamhet som 
avses i offentlighets- och sekretesslagen 24 kap. 8 § (2009:400) ska införas på 
Kommunledningskontoret och benämnas avgränsad statistikfunktion. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse näringslivschef Henrik Lundblad, handlingsid: Ks 2024.1204. 

_________ 

 

 

Beslutet skickas till:  

Näringslivschef Henrik Lundblad 
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Ksau § 84 Dnr KS 2024/41 

Motion angående kommunens historia 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lämna motionen till förvaltningen för 
beredning och till samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. 

Ärendebeskrivning 
Per Gustafsson (SD) har den 15 mars 2024 lämnat en motion med följande 
lydelse: 
Det är av största vikt att vår historia förblir levande och närvarande i vårt dagliga liv 
för att förstå och uppskatta våra rötter och kulturarv. Genom att inkludera historiska 
referenser i namngivningen av kvarter och gator i nya områden kan vi förankra oss i 
vår historia och därigenom stärka vår identitet och gemenskap.  

För att öka medvetenheten och kunskapen om Tomelillas historia bland invånarna 
föreslår vi Sverigedemokrater att kommunen satsar på att installera skyltar, 
minnesplatser och konstverk i det offentliga rummet som påminner om viktiga 
platser och personer från vår historia. Många platser och byggnader, såsom Möllan i 
Tomelilla, Lagerhuset, Jästfabriken, Scan, Pihls, Engelska slakteriet och Tegelbruket, 
har försvunnit utan att lämna några spår. Genom att bevara minnet av dessa platser 
och deras betydelse för vår historia kan vi bevara och förmedla vår identitet och 
stolthet som invånare i kommunen.  

Att lyfta fram Tomelilla kommuns historia vid byggnation och utveckling av 
kommunen kommer inte bara att stärka vår gemenskap och identitet, utan det kan 
också fungera som en attraktionspunkt för turism. Många besökare är intresserade av 
att lära sig mer om platser de besöker, och genom att erbjuda en rik och 
väldokumenterad historia kan vi locka fler besökare och därigenom främja lokal 
ekonomisk tillväxt.  

Därför föreslår vi Sverigedemokrater att Tomelilla kommun tar ett aktivt och 
långsiktigt engagemang i att uppmärksamma och bevara vår historia vid all 
byggnation och utveckling av kommunen. Genom att göra detta kan vi säkerställa att 
vår historia förblir levande och närvarande för kommande generationer. 

Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna: 
-Att Kommunfullmäktige ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en 
plan för hur kommunens historia kan levandegöras och stärka vår identitet. 
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§ 84 forts. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsunderlag 
Motion angående kommunens historia, handlingsid: Ks 2024.769. 

_________ 

 

 

Beslutet skickas till:  

Samhällsbyggnadsnämnden 

Samhällsbyggnadschef Ulrika Ahrlin 
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Ksau § 85 Dnr KS 2024/56 

Medborgarinitiativ - Hundrastgård med 
högre stängsel 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar besvara medborgarinitiativet med att det 
överlämnas till budgetberedningen. 

Ärendebeskrivning 
Patrik Svensson skrev den 3 april 2024 ett medborgarinitiativ med följande 
lydelse:  
”Skulle önska en hundrastgård med högre staket så att även stora hundar kan släppas 
utan risk att de kan hoppa över. Förslagsvis på gräsplanen bakom Lidl vid bron. 
Finns inga hundrastgårdar med höga staket i byn. Tror att många hundägare med 
stora hundar skulle uppskatta det.” 

 
Förvaltningen, genom kanslichef Johan Linander, lämnar följande svar:  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott och samhällsbyggnadsnämnden har de senaste åren 
behandlat ett stort antal medborgarinitiativ som handlar om lekplatser, utegym, 
hundrastgårdar, skateparker och liknande satsningar.  
 
Den typen av investeringar kan normalt inte finansieras inom befintlig investeringsram 
och måste därför hanteras av budgetberedningen. Där bedöms och prioriteras förslaget i 
en helhet tillsammans med andra liknande förslag. Det kanske kan bli utegym i en av 
byarna, skatepark i en annan och ny hundrastgård i en tredje, men den typen av 
avvägningar måste göras i en helhet och inte i samband med varje inlämnat 
medborgarinitiativ. 

Förvaltningen föreslår därför att detta medborgarinitiativ överlämnas till 
budgetberedningen. Beredningen hanterar förslag på investeringar för budget 2025 den 
15 maj 2024. 

Ekonomiska konsekvenser 
Hur mycket en hundrastgård kostar att anlägga beror helt på vilken typ av anläggning 
som ska byggas. Om de föreslagna platserna är lämpliga får också utredas om det blir 
aktuellt. 
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§ 85 forts. 

Barnperspektivet 
Förslaget kan även vara positivt ur ett barnperspektiv. 

Miljöperspektivet 
Förvaltningen har inte funnit att förslag berör miljön nämnvärt. 

Uppföljning 
Förslaget hanteras av budgetberedningen och därefter eventuellt i budgeten för 2025. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar besvara medborgarinitiativet med att det 
överlämnas till budgetberedningen. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse kanslichef Johan Linander, handlingsid: Ks 2024.1206. 

Medborgarinitiativ - Hundrastgård med högre stängsel_maskad, handlingsid: Ks 
2024.1207. 

_________ 

 

 

Beslutet skickas till:  

Patrik Svensson 

Budgetberedningen 

Samhällsbyggnadsnämnden 
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Ksau § 86 Dnr KS 2024/4 

Anmälningsärenden ksau den 17 april 
2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar lägga redovisningen av anmälningsärenden till 
handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
• Sammanträdesprotokoll Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund 2024-03-01 

• Återrapportering av vattenmyndighetens åtgärdsprogram 2022-2027  

• Protokoll SÖSK kommittémöte 2024-03-05 

• Protokoll styrelsesammanträde Tomelilla Industriaktiebolag 2024-02-01 §§1-9 

• Protokoll styrelsesammanträde Tomelilla Industriaktiebolag 2024-03-07 §§1-9 

• Protokoll styrelsemöte Österlenhem AB 2024-02-01 

• Protokoll styrelsemöte Österlenhem AB 2024-03-07 

• Styrelsemötesprotokoll 2024-03-18, Österlen VA AB 

• Skrivelse ”Förstår ni politiker DCA-avtalet?” från Jea Jonsson och Ylva 
Floreman 

• Intern kontroll 2023 – Ystad-Österlenregionens miljöförbund 

• Beslut i mål nr 3916-24, Avslag inhibition gällande Egit Fastigheter AB 

• Skrivelse angående hjälp med dagliga vattenprover från Spjutstorps IF 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar lägga redovisningen av anmälningsärenden till 
handlingarna. 
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§ 86 forts. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse kommunsekreterare Thomas Lindberg, handlingsid: Ks 2024.1205. 

_________ 

 

 

Beslutet skickas till:  

Kommunstyrelsen 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.

Ordförande kommunstyrelsen §§ 25-36, 38-47:
Per-Martin Svensson

Nämndsekreterare: Anna Silver

Justerare §§ 25-36, 38-47, mötets ordförande § 37:
Sara Anheden
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